
 
 

Skolebestyrelsen 2017/18 

 

MØDEREFERAT 

 

Skolebestyrelsesmøde(37) 

Torsdag d. 4. januar 2018 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 
Mødedeltagere:  

 

Pia Skov Hansen, Jury Jørgensen, Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen, Mads Kyed, Christina 
Nordenbæk, Dorthe Hartung, Rie Mortensen, Signe Damgaard, Henriette Lorentzen, Mette 
Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk Johannessen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Liva Hansen 8.b (formand), Emil Traasdahl. 8.b (Næstformand) vælges på 
næste elevrådsmøde. 
 

Gæst:  
 

 

Møderække 2017 – 2018: Mandag 04.09 – Tirsdag 03.10 – Onsdag 01.11 – Torsdag 07.12 – 2018 – 
Torsdag 04.01 – Tirsdag 06.02 – Mandag 05.03 – Torsdag 05.04 – Onsdag 02.05 – Torsdag 07.06 

 

 

Punkt 253 : Godkendelse af referat                                                                                                  5  min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referat underskrevet og godkendt 

Bilag: Mødereferat SB 36 
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Punkt 254: Elevrådet                                       10   min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  
 
 Vandet er for koldt på mellemtrinets toiletter. 

 Meget koldt i 5.b’s lokale. (Gamle biologilokale) 

 Der ønskes en papirdispenser ved vandposten (udskolingen) 

 Stole i 8.c trænger til udskiftning 

 Folk har klaget over jern- og kalksmag i vandposten (udskolingen) 

 9.c er meget glad for deres gardiner. 
 

Beslutning: Vi kigger på punkterne sammen med Teknik & Service 

Se elevrådsreferat fra 4. januar  

Bilag:  

 

Punkt 255: Orientering fra ledelsen                                                                        10   min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  

Orientering om ansættelse af Maja Kjærgaard Andersen i udskolingen. 

Ledelsen drøfter pt. hvordan den mobilfri skole implementeres og i hvilket omfang 

Orientering om skolestruktur- status på forsøg med kortere skoledag 

Den nationale trivselsmåling er blevet udsat fra UVM, pga. cpr.nr der gemmes i undersøgelsen. Se 
link. 

Orientering om kvalitetsrapporten og proceduren, der fremover udkommer hvert andet år. 

 

Beslutning:     

Bilag:  

 

 

http://www.denoffentlige.dk/ny-dataskandale-med-personfoelsomme-oplysninger-skoleboerns-svar-i-trivselsmaalinger-gemmes-med-cpr
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Punkt 256: Skolefotografering                                                                         20   min.                                      

Beslutningstema: Skolefotografering 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen drøfter skolens aftale om fotografering. 

Sagsfremstilling: På nuværende tidspunkt samarbejder vi med Odense Skolefoto. Der har været lidt 
bøvl med samarbejdet ift tilsendelse af fotografi-pakker og kvaliteten er svingende. 

Beslutning:  

Administrationen har gennemgået tilbud, drøftet erfaringer og argumenter i forbindelse med valg 
af samarbejdspartner. Driftsmæssige fordele, kvalitet, ydelser og samarbejdsfordele fremlægges 
med henblik på beslutning i skolebestyrelsen. 

Beslutning:    

Cost-benefit betragtninger ift. hvor meget det forstyrrer skolegangen, billedkvaliteterne blev 
ligeledes drøftet. 

Skolefotografering er traditionsbåret – er det nødvendigt at bruge tid på det? 

Brug: Nye kolleger – nye børn- lærere/vikarer bruger billederne til at træde ind i nye klasser, giver 
overblik. Vores interne platforme bruger ligeledes billederne.  

Vigtigt at tale om hvad vi som skole får ud af det ift. det vi investerer / det der forstyrrer.  

Intra-systemerne – kvaliteten bør være bedre, end til dimissionen (påtales) – vi er også en 
traditionsbåren institution, hvor historikken er meget vigtig.  

Vi har kigget på 3 udbydere i administrationen – og efter grundige sammenligninger, erfaringer og 
brugerdata (Bl.a Trustpilot) besluttet at samarbejde med Odense Skolefoto. 

Bilag:  

 

 

Punkt 257: Oplæg fra arbejdsgruppe ”Trafikpolitik” – Pia, Mads og Charlotte                     30  min.           

Beslutningstema: Principper og retningslinjer 

Indstilling: At skolebestyrelsen får drøftet færdsel/trafik mellem Veflinge og Morud (principper) 

Sagsfremstilling: Vi har brug for forventningsafstemning ift. transport af elever i skoletiden og i 
mellem matriklerne. Kommunalreform, skolestrukturbeslutninger i NFK 2012, Skolereform 2014 etc. 
Har gjort, at Havrehedskolen ser ud som den gør nu. To matrikler (M og V), samt et børnehus i 
Veflinge. Derfor er vi i forsøget på at skabe én organisation/én skole udfordret på, at vi ofte flytter 
os imellem afdelingerne- vi arbejder på så meget samarbejde som muligt. 

http://ods.odenseskolefoto.dk/
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Udfordringer i forbindelse med sidste skoledag, trivselsdage, emneuger – og andre dage hvor vi 
agerer som én skole blev drøftet. Hvad kan vi forvente af forældre, elever og personale når det 
gælder at transportere os mellem matriklerne- og til arrangementer andetsteds (eks. idrætsstævner 
i nabodistrikter).  

Det er glædeligt, at dette samarbejde nu er blevet intensiveret i en grad hvor a,b og v-klasserne 
ofte er sammen om undervisningen. Dette har så skabt nogle transportudfordringer- disse forsøger 
vi at afhjælpe med en trafikpolitik. 

I år har vi opfordret alle Veflinge-elever til at få et Rejsekort (113 er ansøgt/bestilt), kortet gør, at 
eleverne frit kan tage skolebussen hver morgen – vi kan nemlig komme fra Veflinge til Morud og 
tilbage med et sådant- hver dag (ikke den anden vej). Når vi er udfordret på økonomi- betaling af 
busser til elevtransport, er dette et relevant tiltag.  

Hvordan kommer vi rundt når vi vil arbejde A, B og V sammen? 5. årgang M har været til 
Teambuilding ved Davinde Sø- godt hjulpet af forældretransport i biler. Hvordan kommer vi rundt til 
f.eks. boldspilsstævne i Særslev og Basketstævne i Søndersø. Her har 4.-7. årgang netop været 
afsted på cykel med stor succes. Dette er bare eksempler på løsningsmuligheder. 

På baggrund af disse udfordringer har vi derfor fremadrettet brug for principper/retningslinjer for 
elevtransport. 

Status – fra arbejdsgruppen blev fremlagt- vi har kigget på formålet med trafikpolitikken – Hvad 
kan vi forvente af vores forældre? Hvordan får vi børnene til at være mere selvtransporterende?  

Vi er igen inde på området for, hvad der er forældreansvar? Der hvor det kommer ind på 
formålet- vil SB gerne ind – dette er vigtigt.  

Hvem har ansvaret for hvad- I arbejdet med udfærdigesen af trafikpolitikken. Inden vi skal stå på 
mål for SB beslutninger skal politikken/kravene til vores forældre være gennemdrøftet og 
vurderet. 

Vi er en samlet skole- så vi skal kunne transportere os imellem afdelingerne. Vi bygger bånd ml. V 
og M på denne måde. 

SB drøftede detaljer i trafikpolitikken.  

Punktet er videreført fra SB31-SB33-SB34-SB35 – Vi får her et oplæg til drøftelse fra SB-
arbejdsgruppen. 

Beslutning:   

Arbejdsgruppen har i december mødtes og lavet et udkast. Dette blev drøftet- forslag til 
redigering(se nedenfor) – punktet tages til beslutning på SB38 - 6. februar 2018 

Noter/Opmærksomhedspunkter til den endelige version: 

-Under udfordringer skal der mere på Morud? (Rie tager afd.V) 

- passagen ”og gerne til og fra arbejde…” bør streges 
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-Færdselskontaktlæreren er ansvarlig…. Han kan guide, men ikke være ansvarlig for 
færdselsundervisnings- formuleres blødere 

-at 6. årgang er den årgang der står for skolepatruljen bør stå i princippet. 

- Veflingepraksis – Rie tager det på afdelingsmøde, samt kigger på formuleringer til den endelige 
version. 

-Tidsrum for Kiss&Ride – det går egentligt fint med afviklingen og hensyntagen – derfor skal der ikke 
være noget tidsrum i teksten. 

-kan vi tillade os en tidsbegrænsning i ”myldretiden” – hvor markante kan vi være (eks. Max 15min. 
Parkering?) blev drøftet. 

-svært at skrive 7.50 når vi ikke har tilsyn før kl.8.00 – derfor bør dette ikke stå i tekst. 

-flere kunne med fordel bruge Kiss&Ride til at sætte børn af – vi bør ”reklamere” mere for denne 
mulighed.  

- 

Bilag: Oplæg fra arbejdsgruppen er vedhæftet 

 

 

Punkt 258: Forældrehenvendelse                                     20   min.           

Beslutningstema: Forældrehenvendelse   

Indstilling: Skolebestyrelsen har modtaget en forældrehenvendelse. Heraf opstår nogle 
overordnede spørgsmål som ønskes drøftet i skolebestyrelsen.  

Sagsfremstilling:  

Drøftelse af forældrehenvendelse i forhold til hvordan vi rekrutterer og anvender vikarer på 
Havrehedskolen. 

KJ gennemgik procedure for ansættelse af timelønnede vikarer  

Beslutning:  

Bilag: 
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Punkt 259: Eventuelt                                        5     min.           

Beslutningstema:  

Indstilling: 

Næste møde: Trafikpolitik, Struktur, mobilfri, Principper for SFO og Budget 2018 

Sagsfremstilling:  

Signe Damgaard fra Børnehuset sidder som forældrerepræsentant frem til d. 31.07.18 – der er 
valg til foråret – formalia omkring skolebestyrelsesvalg - kommer i gang lige om lidt. 

Beslutning:  

Bilag: 

 

Mødet afsluttet kl.20.58 

 

 

 


